
PROTOKÓŁ Nr XLII/2013 
XLII sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 11 kwietnia 2013 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala nr 1 Ratusza Miasta. 
Czas trwania sesji - godz. 900 - 1350. 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
W sesji uczestniczyło - 14 radnych. Nieobecny: Krzysztof Karbowski.  
 
Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Pan Henryk Wiejak - Przewodniczący Rady Miasta.  
Listy obecności radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 2. 
Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował, że radni otrzymali porządek 
obrad wraz z projektami uchwał. Zapytał, czy do przedłożonego porządku sesji są uwagi lub 
wnioski. Ponieważ nie było uwag i wniosków odczytał porządek obrad XLII sesji Rady Miasta  
w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski. 
5. Omówienie stanu bezpieczeństwa i ochrony p.poż. w mieście Dęblin w 2012 roku. 
6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Dęblinie za 2012 r. 
7. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Dęblin. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2013 r.; 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości; 
d) przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej; 
e) nabycia prawa użytkowania wieczystego działki nr 4298/2 położonej przy ulicy Dworcowej 

wraz  
z prawem własności budynków; 

f) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działek położonych w Dęblinie; 
g) ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta 

Dęblin; 
h) zmieniająca uchwałę w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Miasta Dęblin; 
i) określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania  

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Miasto Dęblin; 
j) budowy Pomnika Niepodległości; 
k) uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Dęblin w roku 2013”; 
l) przyjęcia Raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Dęblin za lata 

2011 – 2012. 
9. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
10. Zatwierdzenie protokołu z XLI sesji Rady Miasta. 
11. Zamknięcie sesji. 
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Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta - Henryk Wiejak – poinformował o swojej pracy między sesjami: 
• 28 lutego – odbyła się sesja Rady Miasta Dęblin; 
• 4 marca – uczestniczyłem w obradach sesji Rady Powiatu, na której jednym z tematów było 

bezpieczeństwo na terenie powiatu; 
• 4 marca – brałem udział w przeglądzie sztuki ludowej w Klubie 4. Skrzydła Lotnictwa 

Szkolnego; 
• 5 marca – uczestniczyłem w koncercie Zespołu Wokalnego Klubu Marynarki Wojennej 

Flotylla, który odbył się w sali kinowej Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych; 
• 13 marca – brałem udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, którego 

tematem było zaopiniowanie prośby o pomoc w organizacji Dni Kultury Chrześcijańskiej  
w Dęblinie; 

• 14 marca – uczestniczyłem wspólnie z Zastępcą Burmistrza - Grażyną Maziarek w II Forum 
Kobiet Powiatu Ryckiego zorganizowanym przez Starostwo Powiatowe; 

• 15 marca – wspólnie z Burmistrzem uczestniczyłem w uroczystym apelu w związku  
z przekazaniem obowiązków Dowódcy 4. Skrzydła Lotnictwa Szkolnego przez gen.bryg.pil. 
Tomasza Drewniaka gen.bryg.pil. Marianowi Jeleniewskiemu. Przekazanie obowiązków odbyło 
się w obecności Dowódcy Sił Powietrznych gen.broni pil. Lecha Majewskiego; 

• 20 marca – brałem udział w Konferencji na temat „Zadania powiatu i gmin w świetle 
obowiązujących ustaw z zakresu pieczy zastępczej i przeciwdziałania przemocy” 
zorganizowanej przez Starostę Ryckiego; 

• 27 marca – uczestniczyłem w spotkaniu Wielkanocnym zorganizowanym przez Dyrekcję, Radę 
Pedagogiczną i Wychowanków Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Dęblinie; 

• 28 marca – brałem udział w spotkaniu przedświątecznym w Miejskim Zakładzie Gospodarki 
Komunalnej; 

• 28 marca – wspólnie z Burmistrzem uczestniczyłem w spotkaniu przedświątecznym 
zorganizowanym przez 4. Skrzydło Lotnictwa Szkolnego i Wyższą Szkołę Oficerską Sił 
Powietrznych w Pałacu Jabłonowskich. W spotkaniu uczestniczył Dowódca Sił Powietrznych 
gen. pil. Lech Majewski; 

• 5 kwietnia – brałem udział w uroczystym otwarciu Ośrodka Szkolenia Zawodowego  
w Dęblinie, który jest projektem Ochotniczego Hufca Pracy jako realizatora usług rynku pracy. 
Ośrodek ma siedzibę w Pawilonie 33 przy ul. Stężyckiej; 

• 9 kwietnia – brałem udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej, którego 
tematem było zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję Rady Miasta; 

• 10 kwietnia – uczestniczyłem w Festynie profilaktycznym pod hasłem „Alkohol – złodziej 
marzeń”. Organizatorem była Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Dęblinie.   

 
Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  
od 28 lutego do 11 kwietnia 2013 r. 

Przygotowane zostały projekty uchwał na dzisiejszą sesję Rady Miasta, a ponadto: 
• 28 lutego – przekazany został wykonawcy plac budowy na zadaniu „Modernizacja i rozbudowa 

systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie aglomeracji Dęblin”. 
Wykonawca – konsorcjum firm AMAR Lublin i AS-PRO Marysin przystąpił do prac 
budowlanych, które obecnie są prowadzone w rejonie ul. Jagiellońskiej, Ogrodowej, 1 Maja 
oraz targowiska miejskiego.  

• 1 marca – odbyła się konferencja w Senacie RP na temat miast ze zmniejszającą się liczba 
mieszkańców; udział brała Zastępca Burmistrza. 

• 1 marca – uczestniczyłem w uroczystości zdania obowiązków przez dotychczasowego 
Komendanta Placówki Żandarmerii Wojskowej w Dęblinie kpt. Romana Wykurza, który 
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odszedł do pracy w Komendzie Głównej Żandarmerii. Nowy Komendant nie został jeszcze 
wyznaczony, obowiązki pełni Zastępca. 

• 4 marca – brałem udział w spotkaniu z Elżbietą Bieńkowską – Minister Rozwoju Regionalnego 
na temat wykorzystania funduszy europejskich w okresie 2014 - 2020. Spotkanie odbyło się  
w siedzibie Puławskiego Parku Naukowo-Technologicznego. 

• 6 marca – wydana została decyzja o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego 
polegającej na budowie drogi gminnej wraz ze zjazdami oraz sieci wodociągowo-
kanalizacyjnej na odcinku od ul. Skotnickiego do byłych terenów wojskowych; droga 
obsługiwałaby planowany cmentarz i planowany Park Technologiczno-Przemysłowy. W dniu 
18 marca odbyło się spotkanie z właścicielami gruntów, na których planowana jest lokalizacja. 
Wpłynęło 1 odwołanie od tej decyzji.  

• 8 marca – Zastępca Burmistrza Miasta Dęblin - Grażyna Miarek uczestniczyła w debacie  
„Być kobietą” zorganizowanej w Ministerstwie Gospodarki w Warszawie. W spotkaniu  
na zaproszenie wicepremiera Janusza Piechocińskiego wzięło udział ponad 400 pań. 

• 14 marca – odbyła się po okresie zimowym Rada Budowy na zadaniu „Rewitalizacja centrum 
miasta”; niestety warunki pogodowe nie pozwoliły na rozwinięcie pełnego frontu robót  
w marcu; zagrożony jest termin umowny zakończenia zadania. 

• 14 marca – odbyło się spotkanie w Urzędzie Miasta Puławy na temat gospodarki odpadami 
komunalnymi; uczestniczyli przedstawiciele gmin, które są przypisane do puławskiego zakładu 
utylizacji odpadów; omówiono sprawy wdrażania nowych zasad odbioru odpadów 
komunalnych ze szczególnym uwzględnieniem sposobu dostaw odpadów do zakładu  
w Puławach. 

• 14 marca – odbyło się II Forum Kobiet Powiatu Ryckiego. Uczestniczyła Zastępca Burmistrza 
– Grażyna Maziarek. Gościem honorowym spotkania była Wiceminister Obrony Narodowej – 
Beata Oczkowicz. 

• 15 marca – odbył się Lubelski Kongres Sportu z udziałem Minister Sportu i Turystki – Joanny 
Muchy. Miasto Dęblin reprezentowała Zastępca Burmistrza. 

• 15 marca – odbyło się posiedzenie Rady Programowej Air&Dęblin Industrial Park. 
• 15 marca – brałem udział w uroczystości przekazania obowiązków dowódcy 4. Skrzydła 

Lotnictwa Szkolnego w Dęblinie. Dotychczasowy Dowódca gen. bryg. pil. Tomasz Drewniak 
objął obowiązki Szefa Wojsk Lotniczych w Dowództwie Sił Powietrznych. Nowym dowódcą 
Skrzydła został gen. bryg. pil. Marian Jeleniewski, dotychczasowy Z-ca Dowódcy Centrum 
Operacji Powietrznych. W uroczystości udział brał Dowódca Sił Powietrznych gen. broni pil. 
Lech Majewski. 

• 18 marca – w Ministerstwie Pracy i Polityki Społecznej odbyła się II Ogólnopolska 
Konferencja „Polska dla Rodziny – Karta Dużej Rodziny w miastach i gminach”, promująca 
system ulg i zniżek dla rodzin wielodzietnych. W konferencji uczestniczyła Zastępca 
Burmistrza. 

• 22 marca – odbyło się spotkanie w sprawie modernizacji drogi wojewódzkiej Nr 801.  
W spotkaniu uczestniczyli wójtowie, burmistrzowie gmin leżących w ciągu tej drogi, 
Wojewoda Lubelska i przedstawiciele Zarządu Województwa Lubelskiego i Mazowieckiego. 
Ze strony Zarządu Województwa Lubelskiego – Wicemarszałek Jacek Sobczak złożył 
deklarację umieszczenia drogi 801 w wykazie inwestycji, które mogłyby być realizowane  
w ramach nowej perspektywy unijnej z Programu Rozwoju Polski Wschodniej. 

• 27 marca – podpisałem zarządzenie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania 
budżetu miasta za 2012 r. Plan dochodów został wykonany w kwocie 44.189.426,25 zł,  
tj. 94,9%. Wydatki wyniosły kwotę 44.873.682,32 zł, tj. 93,6% planu, w tym wydatki bieżące 
stanowiły kwotę 38.979.552,94 zł (86,9%) a wydatki inwestycyjne kwotę 5.894129,38 zł 
(13,1%). Sprawozdanie zostało przekazane Przewodniczącemu Rady Miasta i Regionalnej 
Izbie Obrachunkowej. 

• 27 marca – odbyła się narada z dyrektorami placówek oświatowych prowadzonych przez 
Miasto Dęblin. Narada poświęcona była przygotowaniu organizacji roku szkolnego 2013/2014. 
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• 27 marca – wydana została decyzja o ustaleniu warunków zabudowy na elektrownię słoneczną  
o mocy 1,8 MW na terenie położonym między Fortem Mierzwiączka a Zamrażalnią Owoców 
dla firmy „Energetyka Słoneczna” sp. z o.o. Dęblin. Została również wydana decyzja  
o warunkach zabudowy na elektrownię słoneczną o mocy 1 MW dla firmy „Taylor” Sp. z o.o. 
Lublin na terenie byłego wojskowego gospodarstwa rolnego przy lotnisku. Decyzja była 
wydana 18 lutego. Odwoływał się od niej Rejonowy Zarząd Infrastruktury Lublin. 
Samorządowe Kolegium Odwoławcze stwierdziło niedopuszczalność odwołania z powodu 
uchybienia terminu. 

• 5 kwietnia – miało miejsce otwarcie Ośrodka Szkolenia Zawodowego, prowadzonego przez 
Lubelską Komendę Ochotniczego Hufca Pracy. Ośrodek mieści się w pawilonie Nr 33  
na os. Wiślana w Dęblinie. Dęblińska placówka jest drugą tego typu prowadzoną przez OHP  
w woj. lubelskim. 

• W dniu 7 marca rozstrzygnięty został przetarg na Modernizację budynku przy ul. Okólnej 19  
z dostosowaniem do funkcji publicznej w ramach realizacji projektu pn. „Rewitalizacja 
centrum miasta Dęblin wraz z zespołem pałacowo – parkowym Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił 
Powietrznych”. Wpłynęło 6 ofert. Najdroższa oferta wynosiła 2.449.462,71 zł; najtańsza – 
1.541.530,47 zł. Wybrana została oferta firmy REMAR z Orońska za kwotę 1.541.530,47 zł.  
Z tą firmą w dniu 14 marca br. została zawarta umowa. Rozstrzygnięty został również przetarg  
na nadzór inwestorski nad tym zadaniem.. Wpłynęło 7 ofert w cenie od 13.407 zł do 77.490 zł.  
W dniu 18 marca podpisana została umowa z firmą DIM Lublin, która zaoferowała najniższą 
cenę. 

• Na dzień 28 lutego wyznaczony był termin składania ofert w przetargu na „Modernizację 
targowiska miejskiego przy ul. Niepodległości”. Wpłynęły 4 oferty. Najniższa oferta opiewała  
na kwotę 2.370.560,80 zł. Kwota w budżecie Miasta na to zadanie wynosi 1.544.230 zł.  
W związku z tym w dniu 12 marca br. postępowanie o udzielenie zamówienia na to zadanie 
zostało unieważnione. W dniu 10 kwietnia został ogłoszony drugi przetarg, z pewna 
modyfikacją przedmiotu zamówienia (inne materiały). 

• W dniu 15 marca zakończyła się kontrola w zakresie naliczenia subwencji oświatowej dla 
naszego miasta. Kontrola trwała miesiąc. Kontroli podlegała przede wszystkim prawidłowość 
danych będących podstawą do naliczenia subwencji dla uczniów niepełnosprawnych,  
na których przysługuje zwiększona subwencja. Kontrola stwierdziła nieprawidłowości (brak 
prawidłowych orzeczeń na dzień sprawozdawczy) w przypadku 2 uczniów Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawczego. Kwota zakwestionowanej subwencji to 12.118,38 zł. 
Ostateczną decyzję w tej sprawie wyda Ministerstwo Finansów. 

• Rozpoczęły się prace budowlane na zadaniu inwestycyjnym „Rozbudowa wału rzeki Wisły  
w dolinie Stężyckiej – obiekt nr 1, 2, 3, 4 w gminach Dęblin i Stężyca” realizowanym przez 
Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Lublinie. Zadanie obejmuje odcinek 
wału od wysokości ogródków działkowych do okolic stadionu w Stężycy. Przetarg odbył się 
jeszcze w ubiegłym roku, ale ze względu na procedury odwoławcze umowa została podpisana 
w roku bieżącym. Wykonawcą jest firma „ENERGOPOL – TP ELBUD” SA z Katowic  
za kwotę 17.359.494,76 zł. Planowany termin zakończenia zadania – 30 listopad 2014 r. 
Przeprowadzony został również przetarg na Rozbudowę wału wiślanego w km 0+110 do km 
0+240 wraz z mobilnym systemem zabezpieczenia budynku Miejskiego Domu Kultury  
w Dęblinie. Oferty były składane do dnia 18 marca br. Wykonawcą wyłoniona została firma 
„EKOMEL” Sp. z o.o. z Janowa Lubelskiego za kwotę 2.071.510,06 zł. Planowany termin 
zakończenia – 30.09.2014 r. 

 
Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski. 

� Radny Mariusz Ceglarski: 
− wnioskował o posprzątanie terenu fortów przy ul. Kowalskiego koło przedszkola  

na osiedlu Lotnisko; 
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− zwrócił uwagę na awarię oświetlenia na ul. Kowalskiego; 
− zapytał, na jakim etapie rozwoju jest sprawa cywilnego portu lotniczego Dęblin; 
− odnośnie likwidacji szkół w Powiecie, m.in. Technikum Uzupełniające i Technikum 

Spedycji w Zespole Szkół Zawodowych nr 1 im. F. Kleeberga w Dęblinie, zapytał ilu 
nauczycieli przez likwidację szkół zostanie bez pracy lub nie wypracuje wymaganego 
tygodniowego wymiaru godzin lekcyjnych, która spowoduje obniżenie płacy. 

� Radna Danuta Krajewska wnioskowała o: 
− doraźną naprawę dróg w osiedlu Jagiellońskie. Chodzi o ubytki w nawierzchni, które 

powstały po sezonie zimowym; 
− ustawienie zamykanej tablicy ogłoszeniowej w osiedlu Jagiellońskie. Tablica miałaby 

służyć mieszkańcom i zarządowi osiedla. Poprosiła o pisemną odpowiedź; 
− poprawę stanu wiaty przystankowej przy drodze powiatowej w osiedlu Stawy. 

� Przewodniczący Zarządu Osiedla Podchorążych – Krzysztof Potocki: 
− przypomniał sprawę budowy łącznika przy przejściu na ul. Podchorążych; 
− zapytał, czy na ul. Balonnej można wykonać sposobem gospodarczym chodnik z uwagi  

na to, że jest taka konieczność a nie wiadomo kiedy będzie modernizacja drogi powiatowej; 
− zapytał, czy byłaby możliwość nasadzenia drzew przy pomniku 15 Pułku Piechoty 

„Wilków”; 
− w związku z odsłonięciem śmieci po zimie, wnioskował o uprzątnięcie butelek  

z chodników, ponieważ stwarzają niebezpieczeństwo; 
− zwrócił uwagę na niewłaściwe podcinanie gałęzi drzew. 

� Radny Witold Kleczkowski: 
− zapytał, czy w związku z modernizacją drogi wojewódzkiej nr 801 kwestia modernizacji 

chodników byłaby skierowana na samorządy. Podkreślił zły stan chodników na ulicy 
Podchorążych oraz na odcinku między biurowcem Wojskowych Zakładów Inżynieryjnych  
a znakiem „stop” przy ulicy Podchorążych; 

− zapytał, czy było kierowane jakieś pismo w sprawie skrzywionej latarni przy sklepie 
biedronka na osiedlu Lotnisko, która według radnego jeszcze bardziej się pochyliła  
i może stwarzać niebezpieczeństwo. 

 
Ad. pkt 5. 
Omówienie stanu bezpieczeństwa i ochrony p.poż. w mieście Dęblin w 2012 roku. 

Przewodniczący Rady - Henryk Wiejak – poinformował, że 10 kwietnia br. odbyło się spotkanie 
Komisji Samorządu i Porządku Publicznego z Komendantami Policji i Straży Pożarnej. Temat był 
omawiany, były pytania i odpowiedzi.  
 
Jako pierwszy głos zabrał Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Dęblinie - podkom. 
Marek Niedbalski, który przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego 
oraz działaniach policji na terenie miasta Dęblin w 2012 r. (stanowi załącznik do protokołu) oraz 
poinformował, że stan bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście Dęblin w 2012 r. pozostał 
na poziomie zbliżonym do roku 2011.  

Stwierdzono ogółem 409 przestępstw z czego wykryto 316. Skuteczność wykrywcza 
kształtowała się na dobrym poziomie i wyniosła 76,9% przy średniej wojewódzkiej wynoszącej 
73,1%. 

W kategorii przestępstw bójek i pobić, zdarzenia miały miejsce w okolicach lokali 
gastronomicznych i młodzieżowych, a sprawcami były osoby młode. 

Kradzieży rzeczy odnotowano najwięcej w postaci zaboru przez sprawców telefonów 
komórkowych, portfeli z dokumentami. Zdarzenia te miały najczęściej miejsce w lokalach 
gastronomicznych, gdzie przedmioty były przez właścicieli pozostawione bez należytej ochrony lub 
na targowisku miejskim przy ul.15 PP Wilków, a także na terenach kolejowych. 
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Przestępczości kradzieży z włamaniem odnotowano o 10 przypadków mniej. W tej kategorii 
zanotowano włamania do sklepów, piwnic oraz do samochodów. Najwięcej tego typu przypadków 
ujawniono na terenie osiedla Lotnisko i Wiślana.  

Komisariat Policji w Dęblinie wystosował do władz wojskowych kilka pism w zakresie 
zwiększenia dbałości o mienie uczestników – różnego rodzaju kursów – jednak bez reakcji. 
Podobnym problemem jest nieprawidłowe parkowanie prywatnych pojazdów podchorążych, 
uczestników kursów i studentów kierunków cywilnych na WSOSP. Osoby parkujące swoje pojazdy 
(przez kilka dni a nawet tygodni) na parkingach przeznaczonych „de facto" dla mieszkańców 
Dęblina, powodują sytuacje konfliktowe. Pomimo pism kierowanych do władz wojskowych,  
w sprawie utworzenia parkingów dla tych osób – sytuacja w żadnej mierze nie poprawiła się  
a pisma pozostały bez oddźwięku.  

W przestępczości nieletnich odnotowano spadek ujawnionych czynów karalnych 
popełnionych przez osoby do 17 lat. Przede wszystkim były to czyny dotyczące uszkodzenia 
mienia, kradzieży telefonów komórkowych oraz kradzieży z włamaniem.  

Do sukcesów policjantów należy zaliczyć zatrzymanie czterech sprawców kradzieży  
z włamaniem do hurtowni materiałów budowlanych, ci sami sprawcy dokonali włamania do 
niezamieszkałego budynku oraz dokonali kradzieży laptopa z miejscowego sklepu. Policjanci 
zatrzymali również 4 osoby trudniące się udostępnianiem środków odurzających. W minionym 
roku prowadzono czynności operacyjno-prewencyjne oraz informacyjne w sprawie kradzieży  
z włamaniem do mieszkań oraz kradzieży i oszustw na tzw. wnuczka czy pracownika administracji. 

W 2012 roku na drogach Dęblina zaistniało 12 wypadków drogowych, w których odnotowano 
15 osób rannych, żadna osoba nie poniosła śmierci. Ponadto na dęblińskich drogach i ulicach 
zaistniało 157 kolizje drogowe w porównaniu do 112 kolizji w 2011 roku. Wzrost tych zdarzeń 
może być niepokojący jednak należy zwrócić uwagę na to, iż żadna osoba nie poniosła śmierci  
w wypadku. Podobnie jak w poprzednich okresach głównymi przyczynami zdarzeń drogowych 
była nadmierna prędkość, niedostosowanie do panujących warunków pogodowych oraz 
przechodzenie pieszych przez jezdnię w miejscach niedozwolonych. W roku 2012 zatrzymano  
110 osób nietrzeźwych. W dalszym ciągu najbardziej zagrożonym miejscem, gdzie zaistniało 
najwięcej wypadków, jest ciąg drogi krajowej 48 Dęblin-Moszczanka. 

Do osiągnięć w zakresie zwalczania przestępczości oraz poprawy ładu i porządku publicznego 
na terenie miasta Dęblina przyczyniła się współpraca Policji z Żandarmerią Wojskową, Służbą 
Ochrony Kolei oraz Dowódcami Jednostek Wojskowych, a także Komendą Wyższej Szkoły 
Oficerskiej Sił Powietrznych. 

 
Głos zabrał Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Rykach -  
st. kpt. Grzegorz Kardas, który przedstawił informację, której całość stanowi załącznik  
do protokołu.  

W 2012 r. na terenie Dęblina odnotowano łącznie 214 zdarzeń, które wymagały podjęcia 
działań interwencyjnych przez straż pożarną (jest to ok. 25% wszystkich zdarzeń, jakie powstały  
w powiecie ryckim). Z odnotowanych zdarzeń - 119 to pożary, 89 - miejscowe zagrożenia oraz  
6 alarmów fałszywych (wszystkie w dobrej wierze). 

Na 119 pożarów, jakie miały miejsce w ub.r. na terenie Dęblina, najwięcej powstało pożarów 
suchych traw na poboczach dróg i szlaków kolejowych, pożarów upraw rolnych, łąk i rżysk. 
Odnotowano również pożary: obiektów mieszkalnych, środków transportu, śmietników i wysypisk 
śmieci, budynków gospodarczych, jak również pojedyncze pożary w budynkach użyteczności 
publicznej, produkcyjnych oraz w garażach i warsztatach samochodowych. Odnotowano 1 pożar 
poszycia leśnego i 3 pożary pojedynczych drzew w mieście. 
W ubiegłym roku nie odnotowano pożarów „dużych" i „bardzo dużych". 

W akcjach ratowniczo-gaśniczych prowadzonych w 2012 r. na terenie miasta Dęblin brały 
udział łącznie 339 zastępy straży pożarnej.  

W 2012 r. Posterunek PSP w Dęblinie wyjeżdżał do 202 zdarzeń powstałych na terenie miasta 
Dęblin, w tym 174 interwencje ratownicze prowadził bez konieczności dysponowania do działań 
zastępów PSP z Ryk, co świadczy o dużej samodzielności tej jednostki. 
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Jednostka OSP KSRG Dęblin-Masów odnotowała w ub.r. łącznie 88 wyjazdów do zdarzeń,  
w tym 74 razy wyjeżdżała do gaszenia pożarów, 12 razy do usuwania miejscowych zagrożeń oraz  
2 razy do fałszywego alarmu. Tylko 2 wyjazdy OSP Dęblin-Masów było poza teren Dęblina.  
10 (mniejszych) zdarzeń strażacy z Masowa likwidowali samodzielnie - bez udziału sił Państwowej 
Straży Pożarnej. 
W ubiegłym roku (podobnie jak w latach 2010 i 2011) OSP KSRG Dęblin-Masów odnotowała 
największą liczbę wyjazdów do zdarzeń spośród jednostek OSP działających w naszym powiecie. 
Należy podkreślić, że siły tej jednostki są bardzo ważne do właściwej organizacji i prowadzenia 
działań ratowniczych i gaśniczych podczas zdarzeń powstałych w Dęblinie oraz w pobliskich 
miejscowościach. 

W 2012 r. za pośrednictwem Komendy Powiatowej PSP w Rykach zostały przekazane 
jednostkom OSP z terenu powiatu ryckiego działającym w Krajowym Systemie Ratowniczo-
Gaśniczym dotacje celowe z budżetu państwa z przeznaczeniem na zakup sprzętu i wyposażenia. 
Jednostka OSP KSRG Dęblin-Masów otrzymała dotację w wysokości 12 102 zł. 
W przypadku OSP Dęblin-Masów zalecane jest doposażenie w lekki samochód specjalny  
do transportu sprzętu ratowniczego o raz strażaków i wymiana motopomp pożarniczych, które mają 
39 lat. 

Mimo planów nie udało się w ub.r. zakupić bardzo potrzebnego sprzętu i wyposażenia,  
tj. skokochronu ratowniczego, kamery termowizyjnej i łodzi motorowej płaskodennej.  
 
Radny Roman Anyszkiewicz – zapytał, co to jest skokochron i do czego służy. 

Zastępca Komendanta PSP Ryki – wyjaśnił, że skokochron jest to urządzenie napełniane 
powietrzem (poduszka powietrzna), które umożliwia ewakuację zagrożonych osób z wysokości  
do 16 metrów. 
 

Następnie Zastępca Komendanta Placówki Żandarmerii Wojskowej w Dęblinie  - st.chor.szt. 
Adam Radzikowski – przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa w 2012 r. (stanowi 
załącznik do protokołu) informując, że zadania Placówki Żandarmerii w Dęblinie ukierunkowane  
są głównie na zapewnienie przestrzegania przez żołnierzy dyscypliny wojskowej, ochranianie 
porządku publicznego, wykrywanie i zapobieganie popełnianiu przestępstw i wykroczeń przez 
wojskowych sprawców. Z uwagi na nasycenie wojskiem znaczna większość zadań wykonywana 
jest na terenie miasta Dęblin i w obrębie kompleksów koszarowych.  

Do zadań zrealizowanych poza terenem jednostek wojskowych, między innymi można 
zaliczyć 334 patrole, w tym 185 ruchu drogowego (64 z policją) oraz zabezpieczenie  
10 uroczystości z udziałem wojska.  

Utrzymana jest bieżąca współpraca z innymi służbami odpowiedzialnymi za porządek  
i bezpieczeństwo, tj. z Komisariatem Policji w Dęblinie i Komendą Powiatową Policji w Rykach. 
W 2012 r. nie podejmowano interwencji wobec żołnierzy zakłócających porządek publiczny, jak 
również nie notowano negatywnych zdarzeń na styku z ludnością cywilną. 

Obecność znacznej liczby studentów na terenie kompleksu koszarowego i ich życie poza 
godzinami nauki rodzi konflikty w związku z nieprawidłowym parkowaniem przed bramą 
wjazdowa do Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych i na terenie osiedli.  
 
Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że do Rady Miasta wpłynęła również informacja 
Prokuratury Rejonowej w Rykach oraz Posterunku Straży Ochrony Kolei w Dęblinie, (stanowią 
załączniki do protokołu). 
 
W dyskusji udział wzięli: 
Radny W. Kleczkowski – zadał pytanie Zastępcy Komendanta Komisariatu Policji w Dęblinie  
w sprawie znakowania rowerów. Mieszkańcy pytają, czy jest to usługa odpłatna. Następnie 
zaproponował, aby na stronie internetowej Miasta Dęblin przypomnieć o znakowaniu rowerów  
co mogłoby wpłynąć na wykrywalność kradzieży. 



 

Protokół Nr XLII sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 11 kwietnia 2013 r. 
 

8 

Odnośnie sprawozdania Komendy Policji o stanie bezpieczeństwa, zwrócił uwagę na brak 
odpowiedzi na pisma kierowane do Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych w sprawie 
nieprawidłowego parkowania prywatnych pojazdów studentów. Zauważył, że w podsumowaniu 
tego sprawozdania jest zdanie, iż do poprawy ładu i porządku publicznego na terenie miasta Dęblin 
przyczyniła się Komenda WSOSP. Podkreślił, że parkowanie studentów jest uciążliwe, mieszkańcy 
Dęblina nie mają możliwości zaparkowania w centrum miasta. Problemem są zaparkowane 
samochody na chodnikach wzdłuż ul. Lotników Polskich, niszczenie miejsc zrewitalizowanych. 
Radny jest ciekaw, jakie jest wytłumaczenie Komendanta WSOSP. Uważa, że jeżeli WSOSP chce 
się otwierać na studenta cywilnego i ma dla niego miejsce w internacie, to powinno się również 
pomyśleć o miejscach parkingowych. Wspólnymi siłami należy przekonać Komendanta WSOSP  
i Dowódcę 41. Bazy Lotnictwa Szkolnego do reakcji, aby nastąpiła jakaś zmiana.   
Radna M. Piechota – zwróciła się do Zastępcy Komendanta Placówki Żandarmerii Wojskowej  
z prośbą o komunikację między różnymi służbami dbającymi o bezpieczeństwo. Dobrym 
rozwiązaniem byłyby spotkania, rozmowy, ponieważ młodzież studiująca na kierunkach 
wojskowych i cywilnych ma niską kulturę. Martwi fakt, że wszystkie pisma skierowane  
do Komendanta WSOSP pozostały bez odpowiedzi. W innych miastach osoby przyjeżdżające  
z zewnątrz mają zagwarantowane miejsca parkingowe.  
Radny M. Ceglarski – zgadza się, że te sprawy powinny być unormowane, jednak wszyscy mają 
uwagi tylko do Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych. Zwrócił uwagę, że kursy odbywają 
się nie tylko na WSOSP, ale również w innych jednostkach na terenie garnizonu, np. w Centrum 
Szkolenia Inżynieryjno-Lotniczego, 41. Bazie Lotnictwa Szkolnego, 4. Skrzydle Lotnictwa 
Szkolnego. Również do Muzeum Sił Powietrznych przyjeżdżają osoby zwiedzające. Nie wszystkie 
samochody znajdujące się w centrum Dęblina, czy na osiedlu Lotnisko należą do studentów. Może 
należy skierować pisma do wszystkich jednostek na terenie garnizonu z pytaniem, w jaki sposób 
zabezpieczają swoim kursantom parkingi. Jeżeli chodzi o WSOSP, na terenie jednostki jest dla 
wszystkich kursów parking wydzielony, wszyscy dostają przepustki i wjeżdżają. Problem 
parkowania nie jest tylko tematem szkoły. 
Radna D. Krajewska – w imieniu mieszkańców złożyła na ręce przedstawiciela straży pożarnej 
podziękowania dla strażaków Ochotniczej Straży Pożarnej Dęblin-Masów, którzy przyjeżdżali  
po każdorazowym zgłoszeniu potrzeby wypompowania rozległej zastoiny wodnej na skrzyżowaniu  
w osiedlu Jagiellońskie. 
Przewodniczący Rady - Henryk Wiejak podziękował za bardzo dobrą wykrywalność przestępstw 
i działania podejmowane w celu ograniczenia przestępstw przez policję. Podziękował również  
za skuteczne działania straży pożarnej, za pozyskiwanie środków i za docenienie Posterunku  
w Dęblinie. Ma nadzieję, że wyniki pracy będą w przyszłości jeszcze lepsze i bezpieczeństwo 
będzie na wyższym poziomie. 
 
Ad. pkt 6. 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Dęblinie za 2012 r. 

Kierownik O środka Pomocy Społecznej - Barbara Bochyńska – przedstawiła sprawozdanie 
(stanowi załącznik) oraz poinformowała, że zadania pomocy społecznej w gminie realizuje 
jednostka organizacyjna jaką jest Ośrodek Pomocy Społecznej. Corocznie przedstawiane jest 
sprawozdanie z działalności.  

Pomoc udzielana w zakresie świadczeń społecznych ma charakter przejściowy i zakłada 
aktywizację osób, które z nich korzystają. Zadania realizuje 22 pracowników ośrodka pomocy 
społecznej, w tym 8 pracowników socjalnych przeprowadzających wywiady środowiskowe  
w środowisku zamieszkania w 8 rejonach opiekuńczych. Wśród zatrudnionych pracowników 
socjalnych, 1 etat finansowany był ze środków Unii Europejskiej w ramach realizacji projektu 
systemowego. 

W 2012 r. pomocą społeczną z różnych przyczyn objęto łącznie 450 rodzin (1010 osób). Stan 
ten wskazuje na tendencję wzrostową w stosunku do lat ubiegłych. Analiza przesłanek 
przyznawania pomocy wskazuje, iż nadal głównym powodem trudnej sytuacji życiowej jest 
bezrobocie, ubóstwo, niepełnosprawność oraz długotrwała choroba. 
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Kryteria dochodowe od 1 października 2012 r. wzrosły, w związku z czym w ostatnim 
kwartale roku więcej osób miało możliwość skorzystania z pomocy. 

W ramach kolejnego cyklu projektu systemowego „Mały krok-Duży efekt” Ośrodek oferował 
bezpłatne szkolenia i kursy dla 21 osób (16 kobiet, 5 mężczyzn) nieaktywnych zawodowo, 
korzystających ze świadczeń pomocy społecznej.  

Bardzo ważnym elementem pracy Ośrodka jest praca socjalna i udzielanie poradnictwa 
specjalistycznego. Działania pracowników socjalnych sprowadzają się do utrzymania stałego 
kontaktu z klientami, prowadzenia rozmów motywujących i wspierających, wskazywaniu 
możliwości rozwiązywania istniejących problemów, pomoc w załatwianiu innych spraw 
urzędowych, pomoc prawna i psychologiczna. 

Ośrodek podejmował działania w zakresie pomocy dziecku i rodzinie poprzez akcje 
charytatywne, takie jak: „Podziel się posiłkiem”, „Świąteczna zbiórka żywności”, „Pomóż dzieciom 
przetrwać zimę”. W ramach programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” 
opłaciliśmy 17999 posiłków dla 173 dzieci. 

Na terenie miasta są prowadzone 2 świetlice środowiskowe gdzie zajęcia skupiają się głównie 
na indywidualnej pracy z dzieckiem. Należy zaznaczyć, iż dzieci oraz młodzież uczęszczająca  
do świetlic bierze aktywny udział we wszystkich akcjach charytatywnych organizowanych przez 
nasz Ośrodek. 

W 2012 r. zorganizowano bezpłatny wypoczynek letni dla 26 dzieci. 
OPS prowadzi również działalność na rzecz osób starszych, samotnych oraz 

niepełnosprawnych w formie usług opiekuńczych w domu chorego. 
W ramach pomocy osobom niepełnosprawnym współpracujemy z Powiatowym Centrum 

Pomocy Rodzinie, Powiatowym Zespołem ds. Orzekania o Niepełnosprawności, Warsztatami 
Terapii Zajęciowej oraz Służbą Zdrowia. OPS prowadzi bezpłatną wypożyczalnię sprzętu 
rehabilitacyjnego. 

Finansowanie OPS ze środków rządowych wyniosło 4 705 678 zł, natomiast ze środków 
gminnych 991 402 zł. 

Wspólne działanie wielu instytucji i osób daje większą szansę na kompleksową i długofalową 
pomoc osobom w trudnych sytuacjach.  
 
Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie - Magdalena Trych – przedstawiła działalność Zespołu Interdycyplinarnego, który 
został powołany w 2011 r. uchwałą Rady Miasta.  

W skład zespołu wchodzi 10 osób, przedstawicieli Ośrodka Pomocy Społecznej, Miejskiej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Komisariatu Policji, Placówek Oświatowych, 
Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, Zespołu Kuratorskiej Służby Sądowej oraz Organizacji 
Pozarządowych. 

W 2012 r. do Zespołu Interdyscyplinarnego wpłynęło 14 zawiadomień o występowaniu 
przemocy na terenie Dęblina, w tym 9 „Niebieskich Kart” wpłynęło z Komisariatu Policji  
w Dęblinie i 5 „Niebieskich Kart” zostało założonych przez pracowników socjalnych Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Dęblinie. 
W 2012 r. Zespół Interdyscyplinarny podejmował następujące działania: 
− powołanie posiedzeń całego Zespołu; 
− powołanie grup roboczych do konkretnych przypadków, w których występowała przemoc  

w rodzinie; 
− działania podejmowane w ramach funkcjonowania grup roboczych wobec ofiar i sprawców; 
− zorganizowanie szkolenia na temat „Przeciwdziałania przemocy w rodzinie i stosowanie 

procedury Niebieskie Karty-praca grup roboczych” – udział wzięło 30 osób; 
− przeprowadzono pogadankę dotyczącą „profilaktyki w zakresie przeciwdziałania przemocy  

w rodzinie w ramach godziny wychowawczej dla młodzieży z Zespołu Szkół nr 2 w Dęblinie,  
w tym celu została przygotowana prezentacja multimedialna „Razem bez przemocy”. 



 

Protokół Nr XLII sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 11 kwietnia 2013 r. 
 

10 

W 2013 r. planujemy kolejne szkolenie dotyczące przemocy w rodzinie w ramach warsztatów, czyli 
konkretnie praca z ofiara i sprawcą przemocy, ponieważ takie szkolenia są potrzebne i przynoszą 
efekty. W bieżącym roku do Zespołu Interdyscyplinarnego wpłynęło już 7 „Niebieski Kart”. 
 
Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
 
W dyskusji udział wzięli: 
Radny Waldemar Warenica – podziękował pracownikom Ośrodka Pomocy Społecznej, którzy 
bardzo często są jednocześnie członkami Zespołu Interdyscyplinarnego za doskonałą współpracę  
z innymi instytucjami, np. policją, lekarzami, prawnikami, za znajomość ludzi i ich problemów. 
Uważa, że „Niebieskie Karty” są sukcesem, ponieważ ludzie otwierają się i mówią o swoich 
problemach i uzyskują pomoc. 
Kierownik OPS - B. Bochyńska – powiedziała, że wiele spraw jest zgłaszanych przez radnych 
Miasta Dęblin a Ośrodek podejmuje działania, aby pomagać potrzebującym. Wszystkie akcje 
prowadzone przez OPS są opisywane przez prasę, dzięki czemu nasza praca jest też zauważana. 
Podziękowała za wsparcie wszystkich instytucji. 
Radna D. Krajewska – podziękowała wszystkim pracownikom OPS za pracę, podkreślając 
umiejętność przeprowadzania rozmów przez pracowników socjalnych.  
Radna M. Piechota – zwróciła się z podziękowaniami dla pracowników Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Tylko dobrze działający zespół ludzi, przewidywania i dobra diagnoza potrzeb ludności 
naszego miasta dają tak dobre rezultaty. 
Radny H. Wiejak – podziękował wszystkim pracownikom OPS za pracę socjalną oraz zarządom 
osiedlowym za współpracę przy rozdawaniu darów żywnościowych. 

Następnie przystąpiono do głosowania sprawozdania. W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
„Za” sprawozdaniem było 14 głosów (jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła sprawozdanie. 
 
Ad. pkt 7. 
Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Dęblin. 

Kierownik O środka Pomocy Społecznej - Barbara Bochyńska – przedstawiła informację 
(stanowi załącznik) oraz poinformowała, że ocena zasobów pomocy społecznej jest dokumentem  
i zadaniem wynikającym z ustawy o pomocy społecznej przedstawianym Radzie Miasta. Podstawą 
jej sporządzenia jest analiza lokalnej sytuacji demograficznej i społecznej. Druk jest poszerzany  
o dane z poprzednich lat, co daje obraz zasobów pomocy społecznej w naszym mieście. Zawarte  
są również prognozy na lata przyszłe. Dane z poprzednich lat są zaczytane z ogólnopolskich 
systemów informatycznych w celu prognozowania kierunków działania. Wskaźniki są obliczane 
automatycznie, natomiast ocena na przyszłość jest szacunkowa. Ilość osób korzystających  
ze wsparcia zwiększyła się, ponieważ zmieniły się kryteria przyznawania pomocy.  
Ocena ma być realna, dlatego na lata 2013-2014 nie przewidzieliśmy rozwoju bazy pomocy 
społecznej. 

Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej pozytywnie zaopiniowała „Ocenę zasobów pomocy 
społecznej na rok 2012 dla gminy Miasto Dęblin”. 

Następnie przystąpiono do głosowania oceny zasobów pomocy społecznej za 2012 r. dla gminy 
Dęblin. W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” było 14 głosów (jednogłośnie). Rada Miasta 
przyjęła ocenę. 
 
Burmistrz Miasta – zgłosił wniosek formalny o przerwę w obradach sesji oraz o spotkanie 
Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej  
w trakcie tej przerwy. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  
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Po przerwie w sesji uczestniczyło 12 radnych, co stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
  
Burmistrz Miasta  zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w nieodpłatne użytkowanie na rzecz 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Dęblinie. Uzasadniając Burmistrz 
wyjaśnił, że SPZOZ Dęblin stara się o środki zewnętrzne dotyczące przebudowy budynku,  
tj. zainstalowanie windy i dlatego musi mieć dokument świadczący, iż posiada prawo  
do nieruchomości. Po analizie dokumentów okazało się, że nie ma żadnej umowy a ośrodek działa 
na podstawie decyzji Wojewody Lubelskiego, która kiedyś przekazała przychodnię Miastu, dlatego 
jest konieczne podjęcie uchwały dotyczącej przekazania w nieodpłatne użytkowanie SPZOZ 
nieruchomości, na której funkcjonuje. 
W trakcie przerwy w obradach Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisja Zdrowia 
i Problematyki Socjalnej zaopiniowały projekt tej uchwały. 
 
Przewodniczący RM – poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie obrad XLII sesji o punkt 8ł) 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości  
w nieodpłatne użytkowanie na rzecz SP ZOZ w Dęblinie. 

Wniosek przyjęto 12 głosami „za”, jednogłośnie. 
 
Prowadzenie sesji przejął Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Waldemar Chochowski. 
 
Ad. pkt 8a. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin  
na 2013 rok. 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska – przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 
poinformowała, że w projekcie uchwały wprowadzono zmiany zmniejszające i zwiększające 
budżet:  
1. na podstawie pisma Ministra Finansów z dnia 14 lutego 2013 r., zmniejszono budżet po stronie 

dochodów i wydatków o kwotę 479 459 zł w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Część 
oświatowa subwencji ogólnej dla j.s.t. do kwoty 12 624 729 zł z wydatków bieżących 
związanych z oświatą i wychowaniem na skutek zmniejszającej się liczby uczniów. 
Zmniejszenie dotyczy następujących placówek oświatowych: SOSW – 84 301 zł, SP nr 2 –  
14 637 zł, ZS nr 3 – 146 353 zł, ZS nr 4 – 120 011 zł, SP nr 6 – 11 708 zł, ZSO – 102 449 zł; 

2. na podstawie pisma z dnia 12 marca 2013 r., zwiększono budżet po stronie dochodów  
i wydatków o kwotę 26 582 zł (dochody, 70% dofinansowania) i o kwotę 38 974 zł (wydatki 
inwestycyjne) w dziale – Turystyka, w rozdziale – Pozostała działalność, na dofinansowanie 
projektu: „Utworzenie pętli rowerowych na obszarze od Kazimierskiego do Kozłowieckiego 
Parku Krajobrazowego jako zintegrowanego, innowacyjnego i sieciowego produktu 
turystycznego”, w ramach Osi Priorytetowej VII - Kultura, turystyka i współpraca 
międzyregionalna, Działania 7.1. - Infrastruktura kultury i turystyki, współfinansowanego  
z budżetu środków europejskich, w ramach RPOWL;  

3. na podstawie aneksu z dnia 5 marca 2013 r. do umowy z dnia 18 lipca 2008 r., zwiększono 
budżet po stronie dochodów i wydatków o kwotę 179 000 zł w dziale – Pozostałe zadania  
w zakresie polityki społecznej, w rozdziale – Pozostała działalność, do kwoty 200 000 zł,  
z przeznaczeniem na dofinansowanie projektu „Mały krok - duży efekt”, w ramach Priorytetu 
VII – Promocja integracji społecznej, Działania 7.1. - „Rozwój i upowszechnienie aktywnej 
integracji”, w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki ze środków Unii Europejskiej,  
z Europejskiego Funduszu Społecznego oraz z budżetu państwa. Projekt realizowany jest przez 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Dęblinie. (Środki własne wynoszą 21 000 zł); 

4. z inicjatywy Burmistrza Miasta Dęblin proponuje się dokonanie następujących zmian po stronie 
dochodów i wydatków budżetowych: 
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− dokonać przeniesienia środków po stronie dochodów budżetowych między rozdziałami  
i paragrafami nie powodujące zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta na kwotę  
7 400 zł; 

− zmniejszyć środki po stronie wydatków budżetowych: 
• w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Rezerwy ogólne o kwotę 12 392 zł do kwoty 

73 901 zł; 
− dokonać zmian w załączniku Nr 7 - Plan dochodów i wydatków wydzielonych rachunków 

dochodów jednostek oświatowych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/232/2013 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 
budżetowej Miasta Dęblin na 2013 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8b. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska – przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik)  
i poinformowała, że zgodnie z art. 231 ustawy o finansach publicznych, zmiana kwot wydatków  
na realizację przedsięwzięć może nastąpić w wyniku podjęcia uchwały organu stanowiącego j.s.t.  
W wyniku dokonanych zmian w uchwale budżetowej na 2013 rok, dostosowano prognozę kwoty 
długu w uchwale w sprawie wieloletniej prognozy finansowej do aktualnego budżetu na 2013 rok. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/233/2013 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8c. 
Rozpatrzenie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji  
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości. 

Burmistrz  – poinformował, że projekt (stanowiący załącznik) dotyczy przesunięcia terminu 
składania deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właścicieli nieruchomości z 31 marca do 30 kwietnia 2013 r. Uwzględniając konieczność 
zapewnienia prawidłowego obliczania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz biorąc pod uwagę wnioski zgłaszane przez mieszkańców miasta zaproponowano 
przedłużenie terminu.  
Burmistrz poinformował, że do chwili obecnej zostało złożonych około 60 % deklaracji. Wiele 
gmin z terenu kraju formalnie przesuwa termin składania deklaracji. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 

W dyskusji głos zabrali:  
Radny W. Kleczkowski – zapytał o szerzenie akcji dotyczącej składania deklaracji w internecie  
i prasie. Jest zdania, iż zasadne jest wywieszenie ogłoszeń w osiedlach, ponieważ nie wszyscy 
mieszkańcy korzystają z internetu.  
Burmistrz  – poinformował, że w sprawie deklaracji będzie ogłoszenie w kościołach. Jesteśmy  
na etapie porządkowania deklaracji i układania ich pod względem geograficznym. Jeśli  
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w poszczególnych osiedlach będzie bardzo mała liczba złożonych deklaracji będziemy starać się 
dotrzeć do osób w sposób indywidualny. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/234/2013 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właściciela nieruchomości. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8d. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej. 

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że Wojewoda 
Lubelski wystąpił z porozumieniem w sprawie powierzenia obowiązku utrzymania grobów  
i cmentarzy wojennych na terenie miasta Dęblin, zabezpieczając jednocześnie dotację  
na dofinansowanie kosztów utrzymania obiektów grobownictwa wojennego. Przyjęcie powyższego 
zadania do realizacji wymaga podjęcia przez Radę Miasta stosownej uchwały, która będzie 
podstawą do podpisania porozumienia z Wojewodą. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/235/2013 w sprawie przyjęcia zadań z zakresu 
administracji rządowej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8e. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia prawa użytkowania wieczystego działki  
nr 4298/2 położonej przy ulicy Dworcowej wraz z prawem własności budynków. 

Burmistrz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że działka  
nr 4298/2 o pow. 0,2205 ha stanowi własność Skarbu Państwa w użytkowaniu wieczystym  
PKP S.A. Na przedmiotowej działce położonej w Dęblinie przy ul. Dworcowej 5 znajduje się 

budynek po Domu Kultury Kolejarza wpisany do rejestru zabytków województwa lubelskiego oraz 
trzy budynki gospodarcze i szczelina wolnostojąca. PKP już dawno wystawiło nieruchomość  
do sprzedaży, nie było jednak zainteresowanych kupnem na warunkach jakie proponowała kolej. 
Nie było też wcześniej mowy o nieodpłatnym przekazaniu nieruchomości Miastu Dęblin. Obecnie 
PKP wystąpiło z wnioskiem do Burmistrza Miasta Dęblin o nieodpłatne przejęcie zabudowanej 

działki wraz z prawem własności budynków. 
Po przejęciu wystąpimy o komunalizację, czyli przekształcenie wieczystego użytkowania w prawo 
własności. Przejęcie nieruchomości od kolei jest celowe, ponieważ można ją będzie 
zagospodarować np. na cel komercyjny lub na cele działalności kulturalnej, jeżeli pozyskamy 
środki zewnętrzne na odbudowę tego budynku. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

W dyskusji głos zabrali: 
Radny Mieczysław Grobel – zapytał, czy podany w projekcie uchwały metraż wynoszący  
115,44 m2 jest właściwy. 
Burmistrz  – w odpowiedzi wyjaśnił, że dane zawarte w projekcie uchwały są spisane zgodnie  
z pismem PKP. Jednakże z kartoteki budynków prowadzonych przez Starostwo wynikają troszkę 
inne powierzchnie, w związku z tym burmistrz wprowadził autopoprawkę do projektu uchwały, 
poprzez wykreślenie powierzchni budynków. Po autopoprawce § 1 będzie brzmiał: „Wyraża się 
zgodę na nieodpłatne nabycie do zasobu Miasta Dęblin, prawa użytkowania wieczystego 
zabudowanej nieruchomości o pow. 0,2205 ha oznaczonej numerem geodezyjnym 4298/2, 
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położonej w Dęblinie, obręb 1-Dęblin, przy ulicy Dworcowej nr 5 wraz z prawem własności 
budynków: byłego Domu Kultury Kolejarza z trzema budynkami gospodarczymi i szczeliną 
wolnostojącą”. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/236/2013 w sprawie nabycia prawa użytkowania 
wieczystego działki nr 4298/2 położonej przy ulicy Dworcowej wraz z prawem własności 
budynków. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8f. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy działek położonych w Dęblinie. 

Burmistrz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że działki 
przeznaczone do dzierżawy stanowią własność Miasta Dęblin i były wcześniej dzierżawione  
na rzecz podmiotu, który złożył wniosek o przedłużenie umowy dzierżawy, czyli Poczty Polskiej 
S.A. Region Infrastruktury w Lublinie. Chodzi o działki nr 811/1 o pow. 0,0041 ha i nr 813/2  
o pow. 0,0152 ha przy ul. Bankowej. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/237/2013 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy działek położonych w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8g. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących 
w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Dęblin. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mienie Komunalnym - Krzysztof Kuropatwa – przedstawił 
projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że Rada Miasta Dęblin dniu 10 listopada  
2010 r. podjęła uchwałę Nr LXXI/444/2010 w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Dęblin, mającą na celu uaktualnienie stanu 
prawnego. Podjęta uchwała zmieniała obowiązującą dotychczas uchwałę Nr XLIX/341/2001 Rady 
Miejskiej w Dęblinie z dnia 27 listopada 2001 r. Rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewoda 
Lubelski stwierdził nieważność uchwały z dnia 10 listopada 2010 r. Ponadto w dniu 7 sierpnia  
2012 r. Wojewoda Lubelski wniósł do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Lublinie skargę  
na uchwałę Nr XLIX/341/2001 Rady Miejskiej w Dęblinie z dnia 27 listopada 2001 r.  
Mając na uwadze konieczność dokonania prawidłowej regulacji określonego w przedłożonym 
projekcie uchwały obowiązku gminy w zakresie określenia zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Dęblin, przedkładam niniejszy projekt. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/238/2013 w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Dęblin. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
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Ad. pkt 8h. 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie sprzedaży lokali 
mieszkalnych stanowiących własność Miasta Dęblin. 

Burmistrz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował,  
że projekt dotyczy korekty uchwały dotyczącej sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 
własność Miasta. Niniejszy projekt zakłada wydłużenie z 2 do 5 lat możliwości spłaty rat przy 
zastosowaniu 80% bonifikaty przy wykupie zajmowanych lokali mieszkalnych. Spłaty ratalne będą 
podlegać waloryzacjom. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/239/2013 zmieniającą uchwałę w sprawie sprzedaży lokali 
mieszkalnych stanowiących własność Miasta Dęblin. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8i. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 
warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem  
i zarządzającym jest Miasto Dęblin. 

Burmistrz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował,  
że Rada Miasta 28 czerwca 2012 r. przyjęła uchwałę Nr XXXI/160/2012 w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Miasto Dęblin. Wyżej wymieniona 
uchwała dotyczyła jednego przystanku znajdującego się na ul. Ścibiora, ponieważ tylko ten 
przystanek jest w granicach dróg gminnych. Zmiana uchwały spowodowana jest zawarciem przez 
Miasto Dęblin z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Lublinie 
porozumienia z dnia 01.03.2013 r., którego przedmiotem jest przekazanie Miastu Dęblin 
zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi na terenie Miasta Dęblin w pasie 
drogi krajowej nr 48. W myśl zawartych ustaleń w zarządzie Miasta Dęblin będą przystanki przy 
ulicach: 15 PP Wilków (przy cmentarzu i LO), Warszawskiej, Niepodległości (Rynek), Kockiej 
(Żdżary) oraz dwa przystanki przy cmentarzu parafialnym. 
Ustawa o publicznym transporcie drogowym nakłada na właściwy organ jednostki samorządu 
terytorialnego obowiązek określenia w drodze uchwały przystanków komunikacyjnych i dworców, 
których właścicielem lub zarządzającym jest jednostka samorządu terytorialnego, udostępnionych 
dla operatorów i przewoźników oraz ustalenia warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
Mając powyższe na uwadze konieczne jest ponowne określenie przystanków komunikacyjnych oraz 
ustalenie nowych zasad określających warunki i zasady korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Miasto Dęblin. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/240/2013 w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem i zarządzającym jest Miasto Dęblin. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8j. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w spawie budowy Pomnika Niepodległości. 

Burmistrz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował,  
że chodzi o finalizację budowy pomnika w centrum miasta.  
Na sesji w miesiącu grudniu był przedstawiony projekt tego pomnika, który został przez państwa 
pozytywnie zaopiniowany. Od tego momentu zostały wykonane projekty techniczne precyzujące 
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dokładnie pomnik od strony budowlanej. Został przesłany wniosek o zaopiniowanie pomnika przez 
Wojewódzki Komitet Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa. Była jedna uwaga komisji dotycząca 
ostatniego nazwiska z płyty poświęconej żołnierzom i mieszkańcom gminy Irena poległym  
w wojnie polsko – bolszewickiej 1920 r. odkopanej w 2012 r. w trakcie rewitalizacji centrum 
miasta, które jest nieczytelne. W naszej dokumentacji w miejscu nazwiska były kropki, natomiast 
komisja sugeruje, aby zamiast kropek były litery NN jeśli nie ustalimy tego nazwiska.  
Wyciąg z dokumentacji technicznej będzie stanowił załącznik do uchwały.  
W uchwale zawarta będzie już oficjalna nazwa pomnika, czyli „Pomnik Niepodległości”, ponieważ 
jest najbardziej trafna i odpowiada idei tego pomnika. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

W dyskusji głos zabrali: 
Radny W. Kleczkowski – przytoczył treść § 1 pkt 2 odnośnie lokalizacji pomnika. Pomnik 
umiejscowiony zostanie w środkowej części placu przed Urzędem Miasta. Zdaniem radnego przy 
ul. Rynek są dwa place po obu stronach ul. Warszawskiej, dlatego zapytał czy nie lepiej dopisać,  
że w południowej części rynku oraz przed Ratuszem Miejskim zamiast przed Urzędem Miasta. 
Radny H. Wiejak – wyraził zdanie, że jeśli nie zostanie ustalone ostatnie nazwisko z tablicy 
pamiątkowej, to lepiej wpisać litery NN, bo imię jest niewystarczające. 
Burmistrz  – w odpowiedzi na pytanie radnego Kleczkowskiego wyjaśnił, że lokalizacja jest jasna, 
ponieważ wskazany jest numer działki znajdującej się przed Urzędem Miasta. Po drugiej stronie 
ulicy jest inna działka. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/241/2013 w sprawie budowy Pomnika Niepodległości. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt 8k. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Dęblin w roku 
2013”. 

Naczelnik Wydziału GMK - Krzysztof Kuropatwa  – przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) i poinformował, że ustawa o ochronie zwierząt zobowiązuje radę gminy do określenia  
w drodze uchwały, corocznie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt. Różnicą w stosunku do uchwały z poprzedniego roku jest doprecyzowanie 
miejsca pobytu dla psów w § 3 załącznika do uchwały. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny H. Wiejak – odnośnie wyznaczenia hotelu dla psów w Końskowoli zapytał, jaka będzie 
cena za korzystanie z tego hotelu. 

Naczelnik Wydziału GMK  – odpowiedział, że Miasto Dęblin ma podpisaną umowę z wykonawcą 
tego zadania, w której są określone kwoty. Nie są one małe, choć stosunkowo niskie w porównaniu 
do innych gmin.  

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/242/2013 w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Dęblin  
w roku 2013”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 8l. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji Programu Ochrony 
Środowiska dla Miasta Dęblin za lata 2011 – 2012. 

Naczelnik Wydziału GMK - Krzysztof Kuropatwa  – przedstawił projekt uchwały (stanowi 
załącznik) i poinformował, że programy ochrony środowiska podlegają raportowaniu, dlatego 
burmistrz jako organ wykonawczy gminy sporządza je co 2 lata i przedstawia radzie gminy. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 11 głosów, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/243/2013 w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji 
Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Dęblin za lata 2011 – 2012. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Ad. pkt 8ł. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości  
w nieodpłatne użytkowanie na rzecz SP ZOZ w Dęblinie. 

Burmistrz Miasta – przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował,  
że dotyczy zabudowanej nieruchomości, na której znajduje się Samodzielny Publiczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej w Dęblinie. Nieruchomość położona w Dęblinie przy ul. Rynek 14 (działki  
nr 4213/2 o pow. 0,0959 ha i nr 4216/3 o pow. 0,1571 ha) stanowi własność Miasta Dęblin.  
Obecnie SP ZOZ korzysta z nieruchomości przy ul. Rynek 14 bezumownie. 
Oddanie nieruchomości w nieodpłatne użytkowanie na rzecz SP ZOZ na czas nieoznaczony  
z przeznaczeniem na prowadzenie działalności statutowej doprowadzi do uregulowania stanu 
faktycznego w zakresie władania nieruchomością, zgodnie z wymogami ustawy z 2011 r.  
o działalności leczniczej. Podjęcie uchwały będzie stanowiło upoważnienie do podpisania 
stosownej umowy. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Przestrzennej  
i Budżetu oraz Komisję Zdrowia i Problematyki Socjalnej. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny W. Kleczkowski – zapytał, czy zgoda na nieodpłatne użytkowanie na czas nieoznaczony 
będzie zawierała klauzulę o możliwości odstąpienia od umowy w przypadku zmiany podmiotu 
użytkującego ten obiekt i czy oddanie nieruchomości musi być na czas nieoznaczony. 

Burmistrz  – odpowiedział, że czasami łatwiej wypowiedzieć umowę na czas nieoznaczony  
niż na czas oznaczony. Uchwała stanowi wyraźnie, iż są dwa ograniczenia. To znaczy, że umowa 
będzie z SPZOZ Dęblin i na prowadzenie statutowej działalności przez SPZOZ Dęblin, czyli 
działalności leczniczej. Jeżeli zachodziłyby jakieś zmiany własnościowe, to Rada Miasta o tym 
zdecyduje, ponieważ jest organem założycielskim. Umowa będzie obowiązywała dopóki będzie 
istniał SPZOZ i będzie prowadził działalność leczniczą. Jeżeli byłaby decyzja o przekształceniu 
SPZOZ, to za tym będzie szła kolejna uchwała Rady o wyrażeniu lub nie wyrażeniu zgody  
na korzystanie z majątku. 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr  XLII/244/2013 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 
nieruchomości w nieodpłatne użytkowanie na rzecz SP ZOZ w Dęblinie. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 9.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk udzielił odpowiedzi na zapytania i wnioski: 

� dla radnego Mariusza Ceglarskiego: 
− sprawa awarii oświetlenia na ul. Kowalskiego – były problemy, był przerwany kabel, 

naprawa trwa; 
− stan czystości terenu miasta po zimie – w okresie letnim sprzątanie odbywało się cyklicznie 

co miesiąc na podstawie umowy, również przejętych pasów drogowych. Natomiast przez 
zimę różnych śmieci się nagromadziło. Do tej pory nie zostało przeprowadzone sprzątanie 
ulic po akcji zimowej, ponieważ nie było jeszcze warunków. Będziemy powoli sukcesywnie 
sprzątać oprócz pasów drogowych również tereny miejskie. Obecnie mamy zatrudnionych  
3 pracowników interwencyjnych; 

− na jakim etapie jest rozwój cywilnego lotniska w Dęblinie – nowe informacje będę 
przekazywał na bieżąco. Jest złożony wniosek do Ministerstwa Transportu o umieszczenie 
w wykazie lotnisk wojskowych z dopuszczeniem operacji cywilnych, nie mamy odpowiedzi 
na ten wniosek. Nie ma również opinii Ministerstwa Obrony Narodowej na ten temat. 
Sprawa jest w zawieszeniu, ponieważ nie ma formalnych podstaw do działania. Na dzień 
dzisiejszy nie ma możliwości uruchomienia jakichkolwiek operacji cywilnych;  

− ilu nauczycieli będzie zwolnionych w związku z likwidacją szkół – Miasto Dęblin nie 
likwidowało żadnych szkół. Likwidacja w powiecie wynika z pewnych nie do końca 
przemyślanych rozwiązań jeśli chodzi o szkoły zawodowe, gdzie aby utworzyć nową klasę 
tworzyło się nową szkołę. Jeżeli nie było naboru to technikum było martwe. Pierwsze dane 
dotyczące ograniczenia liczby etatów będą znane po złożeniu pierwszych arkuszy 
organizacyjnych, które są składane do końca kwietnia i zatwierdzane do końca maja. 
Ostateczna weryfikacja następuje we wrześniu po ukształtowaniu klas. Burmistrz uważa,  
że formalna likwidacja szkół nie ma żadnego wpływu na zatrudnienie nauczycieli, bo szkoły 
były martwe. Likwidacja odbywa się po dwóch latach braku naboru. 

� dla radnej Danuty Krajewskiej: 
− naprawa ubytków w drogach – stan dróg po tej zimie jest tragiczny, nawet na drogach 

stosunkowo niedawno zbudowanych zaczęły się w tym roku problemy. Do tej pory nie było 
możliwości uzupełnień nawet masą na zimno. Zlecono uzupełnienie największych ubytków, 
w niedługim czasie zostanie to wykonane. Nie będzie to łatanie kompleksowe, które 
prawdopodobnie wykonamy w miesiącu maju po przeprowadzonym przetargu.  
Burmistrz poinformował, że w budżecie Miasta na utrzymanie dróg zabezpieczono  
384 000 zł, z tego około 250 000 zł kosztowała akcja zimowego utrzymania dróg. Jest  
to trzy razy większa kwota niż w roku ubiegłym, dlatego środków na przedsięwzięcia 
wykonania nakładek asfaltowych w budżecie nie ma. Oprócz napraw nawierzchni zostaje 
bieżące utrzymanie, czyli zamiatanie i czyszczenie oraz uzupełnianie znaków drogowych.  
Nie wystarczy środków na wszystkie cele, które chcielibyśmy wykonać w ramach bieżącego 
utrzymania dróg. Ulice, które w najbliższym czasie będą rozkopane przy budowie 
wodociągu lub kanalizacji będą remontowane tylko w takim zakresie, aby zapewnić 
przejezdność; 

− naprawa wiaty przystankowej w osiedlu Stawy – z zewnątrz wiata wydaje się być w dobrym 
stanie. Środki na to zadanie też musiałyby pochodzić z działu utrzymania dróg. Jeżeli 
Powiat zbiera opłaty za postój autobusów na przystankach, to może powinien naprawić  
tę wiatę; 

− ustawienie zamykanej tablicy ogłoszeniowej w osiedlu Jagiellońskie – wykonanie  
i ustawienie nowej zamykanej tablicy jest kosztem rzędu co najmniej 2 000 zł. W tej chwili 
nie mogę tego obiecać, bo musimy zbilansować sprawy będące w ramach bieżącego 
utrzymania dróg, chodników. Cały budżet był napięty i ciężki do zrealizowania już  
w momencie uchwalania, natomiast ciężka zima oraz obniżenie subwencji oświatowej 
spowodowało, że będzie on jeszcze trudniejszy do wykonania. 
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� dla Przewodniczącego Zarządu Osiedla Podchorążych – Krzysztofa Potockiego: 
− odcinek chodnika przy ul. Podchorążych – występowaliśmy do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, będziemy ponawiać prośby; 
− chodnik w ul. Balonnej – budowa nowego chodnika jest zadaniem inwestycyjnym, które 

powinno znaleźć się w budżecie danej jednostki, w tym przypadku w budżecie Powiatu, 
ponieważ jest to droga powiatowa; 

− nasadzenie drzew przy pomniku 15 Pułku Piechoty „Wilków” – pomysł jest do rozważenia, 
tylko trzeba wykonać projekt po konsultacji z konserwatorem zabytków; 

− śmieci, butelki na chodnikach – nie da się na bieżąco sprawdzać stanu chodników i sprzątać, 
poziom czystości miasta świadczy o mieszkańcach. 

� dla radnego Witolda Kleczkowskiego: 
− skrzywiona latarnia przy sklepie biedronka na osiedlu Lotnisko – na pewno sprawa była już 

zgłaszana. Powiadomienie zgłosimy telefonicznie, nie będziemy kolejny raz występować  
w tej sprawie na piśmie; 

− realizacja chodników w ciągu dróg wojewódzkich – jeżeli chodzi o drobne, częściowe 
remonty dróg wojewódzkich była zasada, że jeśli gmina na terenie której była 
modernizowana droga wojewódzka jest zainteresowana budową chodnika, to Zarząd Dróg 
Wojewódzkich wymagał od takiej gminy opracowania dokumentacji chodnika  
i dofinansowania 50% jego budowy. W taki sposób była robiona cała ulica Stężycka. 
Natomiast przy kompleksowych modernizacjach obowiązują inne zasady, wtedy zarządca 
drogi jest inwestorem, co nie znaczy, że nie będzie prosił gmin o wsparcie inwestycji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta – zapytał, czy wszyscy otrzymali odpowiedzi na zapytania  
i interpelacje, ponieważ nie było uwag zamknął punkt i przekazał prowadzenie sesji 
Przewodniczącemu Rady Miasta Dęblin – Henrykowi Wiejakowi. 
 
Ad. pkt 10. 
Zatwierdzenie protokołu XLI sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokołu z XLI sesji Rady Miasta przystąpiono  
do jego zatwierdzenia. 

W głosowaniu brało udział 11 radnych. „Za” przyjęciem protokołu było 11 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła protokół z XLI sesji Rady Miasta. 
 
Ad. pkt 11. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący RM – Henryk Wiejak  zamknął  
XLII sesję.  

Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
 
Agnieszka Ostrach 


